
P R O T O K Ó Ł  Nr IX/11
z obrad IX sesji Rady Gminy w Lubaszu

odbytej w dniu 28 lipca 2011 roku 

Obradom przewodniczył Pan Wiesław Łyczykowski – Przewodniczący Rady Gminy w Lubaszu. 
Sesja nadzwyczajna zwołana na wniosek Wójta Gminy rozpoczęła się o godzinie 1200 i odbywała 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.
W sesji wzięli udział radni wg załączonej listy obecności. 
Porządek obrad:
Część pierwsza:
1.Sprawy regulaminowe:
   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
   b/przedstawienie porządku obrad,
   c/przyjęcie protokołu z obrad VIII sesji Rady Gminy 
2. Omówienie sytuacji klęski żywiołowej, jaka miała miejsce w dniach 20-22 lipca 2011 roku w
    związku z intensywnymi opadami deszczu.
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.
4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
5. Wolne głosy i wnioski.
6. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
7. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący powitał radnych i otworzył obrady IX sesji Rady Gminy w Lubaszu. 
a) na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 radnych, co stanowi 
    qorum, a zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.
    Przewodniczący obrad zaproponował by sekretarzem obrad IX sesji był Pan Marek Zielinski.

     Kandydatura ta została przyjęta przez Radę jednogłośnie.
 b) Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek obrad został radnym doręczony w dniu 
     dzisiejszym przy podpisywaniu listy obecności. Oczekuje zatem ewentualnych propozycji ze 
     strony radnych lub Wójta Gminy jego zmiany lub uzupełnienia. 
Radny Adam Zielsdorf złożył wniosek o 15 minutową przerwę by zapoznać się z materiałami na 
sesję. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że temat zmian w budżecie gminy na 2011 rok jest jedynym 
omawianym w dniu dzisiejszym i będzie szczegółowo przedstawiony zebranym przez kierownictwo 
Urzędu Gminy. Nie widzi więc potrzeby przerwy w celu zapoznania się z dokumentem. 
Wobec powyższego radny Zielsdorf wycofał złożony wniosek o przerwę w obradach. 
Zmian i propozycji do porządku obrad nie wniesiono i sesja odbywała się wg porządku podanego   
    na wstępie. 
c) Pan Łukasz Wlekły – sekretarz obrad VIII sesji stwierdził, że zapoznał się z protokołem z jej
    przebiegu i uważa, iż odzwierciedla on przebieg obrad, wnioskuje więc o przyjęcie protokołu
    bez odczytywania.
    Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie i protokół z obrad VIII sesji 
    Rady Gminy w Lubaszu został przyjęty jednogłośnie  bez odczytywania. W głosowaniu udział
    wzięło 14 obecnych radnych.

Ad.2.
Omówienie sytuacji klęski żywiołowej, jaka miała miejsce w dniach 20-22 lipca 2011 roku w
związku z intensywnymi opadami deszczu.
Wójt  zabierając głos powiedział  -   poprosiłem przewodniczącego rady gminy o zwołanie sesji 
nadzwyczajnej w związku z intensywnymi opadami, które nawiedziły gminę Lubasz. Odnotowano 
opad w wysokości 103mm/m2, wobec takiej ilości wody staliśmy się bezradni, tym bardziej, że 
wydarzyło się  to w późnych godzinach nocnych. To, z czym mieliśmy do czynienia,  obnażyło 



wszelkie słabości systemu alarmowego, systemu powiadamiania. Udało się nam jednak w miarę 
możliwości  uruchomić  odpowiednich  ludzi  i  sprzęt.  Szczególne  podziękowania  należą  się 
właścicielom żwirowni w Klempiczu, a także wszystkim, którzy udostępnili nam środki transportu. 
Podziękowania należą się też mieszkańcom gminy, radnym oraz strażakom. 
Wysłaliśmy pismo do Wojewody o uznanie naszego terenu objętego klęską żywiołową, niestety już 
wiemy,  że  zostało  negatywnie  załatwione.  Nie  poddajemy  się  jednak  i  szukamy  środków 
pomocowych gdzie się da, szukamy programów pomocowych z których mogą skorzystać rolnicy. 
Wystąpiłem  również  do  Banku  Gospodarki  Żywnościowej  o  udzielenie  pomocy  rodzinom 
najbardziej poszkodowanym w wyniku ulewy. 
Jak wyglądają przepusty, rowy i drogi doskonale radni wiedzą, jako wójt gminy nie posiadam już 
więcej środków do dyspozycji, naciągnęliśmy już wszystko co się tylko dało, dlatego bez decyzji 
radnych o zmianach w budżecie nie uruchomimy niczego więcej. Dlatego prośba do radnych by 
zrozumieli, że to o co ich dzisiaj proszę, będzie miało w historii tego roku absolutne skutki.

Radny  Krzysztof  Wiza wystąpił  do  radnych  z  propozycją  przeznaczenia  diety  za  udział  w 
dzisiejszej nadzwyczajnej sesji dla poszkodowanych w wyniku ulewy. 
Wójt powiedział,  że jest to jak najbardziej słuszna propozycja, sam przekaże kwotę  500 zł  dla 
poszkodowanych. Taką  propozycję o wsparcie finansowe można przesłać również do zakładów 
pracy i instytucji oraz prywatnych darczyńców. 

Głos zabrała  Sekretarz Gminy – to co zdarzyło się w nocy z 20 na 21 lipca jest wszystkim znane. 
Jesteśmy w sytuacji kryzysowej pomimo, tego iż oznaki ulewy zniknęły już prawie w całości  nie 
oznacza to jednak, że zakończyły prace służby strażackie. Strażacy cały czas pracują  z różnym 
natężeniem  i  w  różnych  miejscach,  dlatego  propozycje  zmian  w  budżecie,  które  zostaną 
przedstawione nie będą propozycjami ostatecznymi, ponieważ trudno oszacować skalę zniszczeń. 
Trudno oszacować straty w uprawach rolnych, na dzień dzisiejszy oszacowaliśmy, że zalanych jest 
około 64,355 ha zbóż i ziemniaków, 24 ha łąk i pastwisk oraz ponad 1,38ha upraw w tunelach i 
ogródkach. Nie jest  to  ostateczny bilans ponieważ  cały czas zgłaszają  się  mieszkańcy,  których 
uprawy polowe zostały zniszczone. W tej chwili mamy i skutki ulewy w domach mieszkalnych. 
Wbrew pozorom w miejscowości Jędrzejewo, gdzie sytuacja była najgorsza, jest w tej chwili lepiej. 
Najgorsza  sytuacja  jest  w  Lubaszu  i  w  Dębe,  gdzie  występuje  podsiąkanie  tzw.  wodami 
gruntowymi,  ta  sytuacja  będzie  się  u  nas  utrzymywała  jeszcze  przez  długi  czas.  Zdołaliśmy 
wyszacować to co było na ten czas do zdiagnozowania. Na rzecze Gulczance oszacowane wstępne 
straty wynoszą około 300 tys. złotych. Spotykamy się z wielkimi pretensjami mieszkańców, których 
nieruchomości położone są przy tej rzecze, dotyczące tego, że źle zostały zaprojektowane przekroje 
rur  na  przepustach,  w  złych  miejscach  robione  są  tzw.  korekty.  Dwa  budynki  położone 
bezpośrednio przy rzecze w Lubaszu i dwa w Bończy uchroniliśmy cudem od zalania. Stracone 
zostały jedynie uprawy ogrodnicze. 
Wymiar strat największy jest w Lubaszu, ponieważ mamy do czynienia ze stratami związanymi z 
drogami, stratami mieszkańców, oraz stratami na inwestycji kanalizacji Górczyn, w związku z czym 
wykonawca zwrócił się o przedłużenie wykonania inwestycji.  Ucierpiała też jedna z ulic Osiedla 
Gorajskiego,  do  dnia  dzisiejszego  jest  jeszcze  praktycznie  nieprzejezdna,  tam  napór  wód 
opadowych i różnych innych aż z Dębego spowodował całkowite zniszczenie wjazdu na to osiedle. 
Trwają tam aktualnie prace by przywrócić teren. Ponadto mamy wyrwę w drodze asfaltowej która 
zapadła się w okolicy studzienki na ul. ppłk Orłowskiego, nie robimy na razie nic ponieważ ta 
szkoda się powiększa. Podobnie sytuacja ma się na ul. Desantu Spadochronowego, gdzie w okolicy 
studzienki zapadła się droga. Czekamy z naprawą ponieważ w pierwszej kolejności staramy się 
naprawić  drogi, które uniemożliwiają przejazd dla mieszkańców. Udrożnione zostały już przejazdy 
w miejscowości  Dębe,  a straty w Dębe w infrastrukturze drogowej są  praktycznie największe. 
Zniszczeniu całkowicie uległa stara droga do Czarnkowa na ogródki działkowe, praktycznie jej nie 
ma. Została zamknięta, jej naprawa bieżąca to około 100 tys.,  jednak w związku z tym, że nie 
stanowi ona punktu newralgicznego dla naszych mieszkańców zostanie naprawiona w ostatniej 



kolejności, o ile w roku bieżącym zostanie w ogóle naprawiona, ponieważ na wszelkie naprawy 
związane z tragedią, która nas spotkała możemy w roku bieżącym wydatkować na infrastrukturę w 
granicach 117 tys. zł. Wybrać będziemy musieli najważniejsze punkty na drogach, stanowiące dla 
nas punkty newralgiczne.
Oszacowaliśmy, że straty w majątku gminy sięgają kwoty 260 tys. złotych.
Na nowych osiedlach w Dębe mamy również  ogromne straty.  Cały czas walczymy z wodą  na 
nowym  osiedlu  położonym  po  prawej  stronie  drogi  do  Śmieszkowa,  tam  w  wyniku 
niekontrolowanego podwyższania działek, powstała sytuacja, że nasze drogi gminne są rzekami, a 
posesja jednego z mieszkańców stała się  zlewnią.  Sytuacja tego mieszkańca jest bardzo trudna. 
Postaramy się wykonać badania glebowe by określić strukturę gruntu, jeżeli będzie ona sprzyjająca 
to pośrodku tego miejsca jest jedna działka wolna i jedynym wyjściem będzie wykopanie w tym 
miejscu stawu, by do tego stawu spływały wszystkie wody. 
Należy wspomnieć o  rzece Gulczance, która na co dzień spokojna, wezbrała do takich rozmiarów, 
że jej szerokość w miejscowości Antoniewo dorównywała rzece Warcie, w innych miejscowościach 
była jak rzeka Noteć. Przerwała przepust drogowy między Kruczem, a Antoniewem. 
Kanał  Wilczak  to  następna  przyczyna  sprawcza  zalań  w  Sokołowie  ale  i  nie  tylko.  Łąki  na 
Elżbiecinie to całe lustro wody. Podjęta została decyzja o przekopaniu dodatkowym obok kanału, 
zarówno w Sokołowie jak i Elżbiecinie by spowodować szybszy przepływ wód. Dzięki tej decyzji 
woda opuściła mieszkańców Sokołowa. 
W Prusinowie musimy zabezpieczyć przyczółki przy przepuście w kierunku do Sławienka. 
W Kruczu wszystkie drogi gruntowe wymagają wyrównania  i uzupełnienia nawierzchni.
Na dzień dzisiejszy nieprzejezdna jest droga w Klempiczu w kierunku leśniczówki, grunt wokoło 
jest tak nasączony, że nie przyjmuje już niczego. Będziemy się starali zaradzić temu problemowi. 
Naprawy wymaga kilka przepustów drogowych w Miłkowie. W Nowinie mamy dwa cieki wodne – 
rzekę  Gulczankę,  która się  wylała i  przelewała górą,  oraz rów melioracyjny,  który spowodował 
przerwanie drogi gminnej, podmycie i jej zamknięcie na trzy dni. 
Jędrzejewo zostało zalane już drugi raz w tym roku. Woda w domostwach sięgała do 1,5 m. 
W dwóch nieruchomościach woda poczyniła ogromne szkody. W związku z zaistniałą  sytuacją 
należy  wystosować  konkretne  wezwanie  do  spółek  wodnych  i  trzeba  poszukać  środków 
zewnętrznych, bowiem jeżeli nie zostaną udrożnione rowy, które od strony Grzęp prowadzą do 
Jędrzejewa,  jeżeli  zastawki  nie  zostaną  naprawione,  to  w  przyszłości  również  nie  unikniemy 
podobnych sytuacji. 

Sekretarz zwróciła się do radnych z propozycją przyjęcia w dniu dzisiejszym zobowiązań, 
sama przygotuje wystąpienia do instytucji, których działanie jest związane ze stanem który miał 
miejsce w gminie. Jest to problem m.in. Spółek Wodnych, Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i 
Urządzeń  Wodnych,  Starostwa  Powiatowego,  Rejonu  Dróg  Wojewódzkich  oraz  Zarządu  Dróg 
Powiatowych. Jeżeli nie zaczniemy działać systematycznie to szkody będą się nam powtarzać.
Oprócz kosztów, które będą musiały zostać poniesione na pokrycie szkód powstałych w wyniku 
ulewy, gmina poniosła koszty prowadzenia akcji ratunkowych i są to koszty nie małe. W budżecie 
gminy są środki zabezpieczone na tzw. zarządzanie kryzysowe i one pozwolą nam na uregulowanie 
należności związanych z prowadzeniem tych akcji. Niemniej jednak na ekwiwalenty dla strażaków 
którzy pracowali  i  pracują  nadal,  szacujemy,  że budżet  powinien zostać  zwiększony o  20 tys. 
złotych, na koszty paliwa dla jednostek ochotniczych straży pożarnych o około 5 tys. złotych. 
W  wyniku  akcji  ratunkowych  uszkodzeniu  uległa  część  urządzeń  służących  podczas  działań 
strażackich np. pompa pływająca niagara z jednostki z Lubasza, zakup takiej pompy to kwota około 
5 tys. złotych. Ponadto powinny zostać zwiększone limity wydatków na zasiłki celowe – specjalne 
związane z udzieleniem pomocy w likwidacji skutków powodzi w wysokości 35 tys. złotych.

Dyskusja:
Adam Zielsdorf – na jakiej  podstawie stwierdzono, że zostało zalanych 64 ha, i czy to zalanie 
powstało w wyniku opadów, czy taki jest stan na dzień  dzisiejszy. Jest gospodarzem jednego z 
większych gospodarstw w gminie i nie wie, że można gdzieś zgłaszać zalania. Terenów zalanych w 



samej Kamionce jest około 200 ha.
Sekretarz  – wynika to ze zgłoszeń, część z nich odwiedziła komisja i oszacowała zalania, które 
obejmują około 40 ha. W tej chwili przyjmujemy zgłoszenia telefoniczne z oszacowaniem zalanej 
powierzchni i powierzchnia ta cały czas się powiększa. Informacja nie była podana, a wiadomości o 
zalaniu same spływały do gminy. Każde oświadczenie mieszkańca, rolnika o zalaniu może podpisać 
także sołtys, co miało miejsce w miejscowości Krucz. 

Przewodniczący rady – z tego co wie i tak jest w innych gminach w powiecie, każde działanie o 
charakterze czynników naturalnych, typu susza czy nawalne deszcze, natychmiast zgłasza się do 
urzędu gminy. 

Marek Wicher – odczytał pismo Dyrektor przedszkola Bajka w Lubaszu, w którym informuje, że w 
wyniku bardzo intensywnych opadów deszczu zostały uszkodzone poprzez zalanie ściany w trzech 
salach zajęć w przedszkolu w Lubaszu, zalane zostały wykładziny w piwnicy przedszkola, do której 
woda dostała się przez okna. W przedszkolu w Stajkowie, powstały zacieki na sufitach w trzech 
pomieszczeniach, w obu budynkach konieczna jest natychmiastowa naprawa dachu oraz malowanie 
zalanych pomieszczeń. Szkody zostały przekazane do PZU jednak ubezpieczeniu podlegać  będą 
zacieki  na  ścianach,  bez naprawy dachu.  Dyrektor  zwraca się  w związku z  tym o przyznanie 
dodatkowych środków finansowych do budżetu przedszkola, by móc naprawić powstałe szkody i 
odpowiednio przygotować przedszkole na przyjęcie dzieci.

Sekretarz  –  musimy  poczekać  na  szacowanie  strat,  podobnie  jak  przedszkole,  zalaniu  uległy 
również inne budynki, jak Urząd Gminy, budynek ośrodka zdrowia, zalane pomieszczenie kotłowni 
w  ośrodku.  Póki  co  zabezpieczymy  to  tak,  by  móc  prowadzić  normalną  działalność  w  tych 
budynkach. Wszyscy musimy wykazać odrobinę cierpliwości. 

Marcin  Filoda –  przychylił  się  do  wypowiedzi  radnego  Zielsdorfa,  że  zalanych  terenów  jest 
znacznie  więcej  niż  przekazano w informacji  do Wojewody.  Warto  przypomnieć  mieszkańcom 
podczas zebrań wiejskich, że w podobnych sytuacjach klęski żywiołowej jaka spotkała gminę gdzie 
i jak mają zgłaszać informacje o szkodach w uprawach.

Jarosław  Torzyński –  w  nawiązaniu  do  wypowiedzi  pani  Sekretarz  powiedział,  że  warto 
wygospodarować  potrzebne  środki  na  zakup  zepsutej  pompy  niagara  do  jednostki  straży  w 
Lubaszu. 

Sekretarz powiedziała, że można zaplanować ten zakup, ale jedynie w przyszłorocznym budżecie. 
Na ten czas w budżecie środków nie ma. 

Ad.3. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok.
Uchwałę  w  sprawie  zmian  w  budżecie  przedstawiła  Skarbnik  gminy pani  Elżbieta  Ratajczak. 
Skarbnik powiedziała,  że to co proponuje się  w chwili  obecnej radnym, na koszty związane z 
powodzią jest to tylko korekta budżetu polegająca na przesunięciach wewnętrznych. Musimy liczyć 
się z tą konsekwencją, że dochody tegorocznego budżetu planowane nie będą wykonane i to o dużą 
kwotę.  O  szczegółach  będziemy  mówić  przy  analizie  pierwszego  półrocza.  Dzięki  temu,  że 
mieliśmy pewne  rezerwy  celowe,  zostały  one  rozdysponowane przez  Wójta  na  najważniejsze 
potrzeby w związku z ulewą. 
Dokonano zmniejszenia limitu wydatków z pozycji: utwardzenia placu przy świetlicy wiejskiej w 
Lubaszu, opracowania strategii rozwoju Gminy Lubasz na lata 2011-2020 oraz analizy i propozycji 
reorganizacji  systemu  szkolnictwa  w  Gminie  Lubasz  oraz  opracowania  dokumentacji  na 
poszerzenie  płyty boiska Radwan.  Łącznie to  kwota 180 tys.  zł,  która  zostanie przesunięta  na 
szkody związane z powodzią. I tak na zasiłki celowe - specjalne przeznacza się 35tys. złotych, na 



ekwiwalenty  dla  strażaków  oraz  paliwo  do  samochodów  OSP biorących  udział  w  likwidacji 
skutków powodzi - 25 tys. zł, na naprawę dróg i przepustów uszkodzonych w wyniku powodzi – 
117.627 tys. zł.
Ponadto  zwiększa  się  limity  wydatków  na  takie  pozycje  jak  koszty  promocji  gminy,  koszty 
inwestycji prowadzonych w ramach programów unijnych, oraz na udział własny gminy w kosztach 
wyprawki szkolnej dla uczniów.
Dyskusja:
Łukasz  Wlekły –  zapytał  jakie  inwestycje  nie  zostały  jeszcze  dofinansowane  wewnętrznymi 
środkami,  tak by można zrobić jakieś przesunięcia w budżecie.
Skarbnik – praktycznie nie ma takiej możliwości, zgodnie z załącznikiem nr 4 do uchwały.
Głosowanie:
za- 14
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała Nr IX/85/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4.
W interpelacjach, wnioskach i zaptyaniach radnych głos zabrali:
Krzysztof Wiza – spowodować bieżące naprawianie szkód oraz wjazdów na posesje, powstałych 
podczas budowy kanalizacji na Os. Górczyn

− zwiększyć kontrolę nad wykonawcą kanalizacji na Os. Górczyn
− skontrolować  nielegalnie  wykonane  wjazdy  na  posesje  na  Os.  Górczyn  (bez  rur 

przepustowych) powodujących zalewanie posesji
Sekretarz powiedziała, że jest to droga wojewódzka i przepusty pod drogami wojewódzkimi muszą 
zobowiązać drogi wojewódzkie do oczyszczenia i przywrócenia ich stanu pierwotnego.
Wójt Gminy powiedział, że zostanie po sesji przygotowane pismo do wszystkich instytucji, których 
działanie jest związane ze stanem który miał miejsce w gminie, że życzymy sobie by wykonywali 
swoje  obowiązki.  Mają  przejść,  obejrzeć,  zinwentaryzować  i  przymusić  zgodnie  z  prawem do 
odpowiednich działań. 

− ponowił wniosek o wykonanie miejsc parkingowych na ul. Parkowej w Lubaszu
− ponowił wniosek o wykonanie barierek ochronnych na chodniku ul. Szamotulskiej 

i Nowej

Henryk Geremek – poparł wniosek radnego K.Wizy o nielegalne wjazdy
– rozwiązać problem studzienki kanalizacyjnej na ul. Zielonej. Podczas opadów woda dostaje 

się do kanalizacji zalewając działkę p.Klimaska
–  naprawić zniszczoną szafkę energetyczną (koło budowanej przepompowni) na Os. Górczyn

Andrzej Macyszyn – przeprowadzić dalszą renowację Kanału Wilczak z powiększeniem przepustu
– w  zamian  za  wykopany  rów  na  terenie  prywatnej  posesji  w  Sokołowie  zapłacić 

właścicielom za zużyte paliwo
– ułożyć rurę pod drogą gminną przy nieruchomości p.Florek i Jans

Wiesław  Łyczykowski –  wystąpić  do  następujacych  instytucji:  Rejon  Dróg  Wojewódzkich 
Czarnków,  Zarząd  Dróg  Powiatowych  Czarnków,  Rejonowy  Związek  Spółek  Wodnych 
Śmieszkowo,  Starostwo  Powiatowe  Czarnków,  Wojewódzki Zarząd  Melioracji  i  Urządzeń 
Wodnych  Poznań  o  spowodowanie   oczyszczania  rowów,  drożności  przepustów  oraz  o 
przywrócenie ich stanu pierwotnego

Marek Wicher -  rozwiązać  problem zmniejszonych przepustów (sygnalizowanych już  na etapie 
projektowania) na rzece Gulczance



    – udzielić odpowiedzi czy firma Agroplon wnosi na rzecz gminy opłaty za korzystanie drogi w 
Stajkowie

− ustawić znak ustąp pierwszeństwa na drodze z Kruteczka (w odpowiedzi był czerwiec)
− naprawić zaniżenie w asfalcie na drodze wojewódzkiej Czarnków – Dębe (za stawem w 

Dębe)

Józef Cichorek – odpowiedzieć kiedy rozpoczną się remonty świetlic wiejskich
− naprawić dach świetlicy w Prusinowie po przeprowadzonym remoncie
− zabezpieczyć  w  budżecie  gminy na rok  2012 środki  finansowe na większą  dotacje  dla 

spółek wodnych

Łukasz Wlekły – rozważyć możliwość przekazania środków funduszu sołeckiego na rok 2012 na 
remont  przepustu w Jędrzejewie,  jak również  możliwość  dopłaty do tej  inwestycji  ze środków 
budżetu gminy

− naprawić przepust i drogę do posesji p.Musiał w Jędrzejewie
− znaleźć sposób na to by wszyscy mieszkańcy podłączyli się do kanalizacji
− wyczyścić studzienkę przy posesji p.Rzysko w Jędrzejewie

Jarosław Torzyński – odpowiedzieć kiedy będą wykonywane dalsze prace remontowe świetlicy w 
Stajkowie

− ponowił wniosek w sprawie kontroli przepustów na terenie gminy
− wyczyścić niedrożne rowy w Stajkowie dochodzące do kanału lubaskiego
− uporządkować numerację na ul. Szamotulskiej w Lubaszu

Marcin Filoda –  ponowił wniosek w sprawie ustawienia lustra przy wyjeździe z tzw.bazy 
w Kruczu w kierunku Antoniewa i Kruteczka

− na  rozjeździe  dróg  Antoniewo  –  Kruteczek  wykonać  urządzenia  melioracyjne,  które 
odprowadzałyby wodę z drogi

− zakupić do OSP Krucz pompę szlamową

Ryszard Borowiak  - naprawić wjazd na pole dzierżawione przez RSP Bzowo od parafii
− podwyższyć krawężnik po prawej stronie ul. Wojska Polskiego od posesji p.Kozowskiego 

do posesji p.Borowiaka, ponieważ podczas opadów zalewana jest posesja p.Borowiaka
− uzupełnić żużlem zagłębienie na drodze Bzowo- Lubasz

Adam Zielsdorf – naprawić część przepustu na drodze gminnej Sławno - Zmysłowo, a w roku 2012 
przeprowadzić jego kapitalny remont

− powiadomić mieszkańców Os.Górczyn na którym są prowadzone budowy kanalizacji oraz 
wystąpiły podtopienia w jaki sposób i do kogo można zwracać się o odszkodowania lub 
usunięcie szkód

− wyjaśnić czy można w jakikolwiek sposób prawny zabronić sadzenia drzew i krzewów przy 
rowach i ciekach wodnych

− zwiększyć w budżecie roku 2012 środki finansowe na dotację dla spółek wodnych
      –    naprawić podmyty przepust na drodze powiatowej za Sławnem w kierunku Kamionki

− wystosować  pismo do Rejonowego Związku Spółek Wodnych i Wojewódzkiego Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych  dotyczące czyszczenia rowów i utrzymywania drożności 
przepustów

− wyjaśnić na jakim etapie znajduje się remont drogi wojewódzkiej Czarnków – Dębe
− podziękował za wyczyszczenie kanału Wilczak

Ad.5.
Wolnych głosów i wniosków nie zgłoszono.



Głos zabrał Wójt Gminy – podziękował za odbycie nadzwyczajnej sesji w temacie tak ważnym dla 
wszystkich mieszkańców gminy. To, co się wydarzyło uświadomiło wszystkim jeden ważny fakt, że 
trzeba  liczyć  na  siebie  wzajemnie.  Podziękował  radnym  za  podjęcie  decyzji  o  przeznaczeniu 
środków finansowych na pokrycie szkód powstałych w wyniku ulewnego deszczu w nocy z dnia 21 
na 22 lipca br. 

Ad.6. 
Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych udzielone zostaną pisemnie.

Ad.7. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący rady zamknął posiedzenie IX sesji o godz. 
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Protokołowała: Sekretarz obrad:
J.Leosz             Marek Zielinski


